
 مهلت ثبت نام کنکور 94 
تمدید نمی شود

شهروند| براساس برنامه زمانی اعلام شده ثبت 
نام برای ش��رکت در آزمون سراسری س��ال 94، از 
ساعت 18 روز یکشنبه 19 بهمن 93 از طریق شبکه 
اینترنتی سازمان س��نجش آغاز و با مهلت تمدید 
شده، ساعت 24 روز شنبه دوم اسفندماه 93 پایان 

می پذیرد. 
حس��ین توکلی، مشاور عالی س��ازمان سنجش 
آموزش کشور با اعلام این مطلب گفت:  مدت ثبت 
نام آزمون سراسری سال 94 پس از ساعت 24 شنبه 

دوم اسفندماه 93 تمدید نخواهد شد. 
او گف��ت: هم��ه داوطلب��ان ازجمل��ه داوطلبان 
علاقه مند به شرکت درگزینش رشته های تحصیلی 
با آزمون دانشگاه آزاد اس��لامی، که تا کنون جهت 
ثبت نام در آزمون سراس��ری 94 اق��دام نکرده اند، 
ضرورت دارد تا در این م��دت باقی مانده با مراجعه 
به س��ایت س��ازمان س��نجش و آموزش کش��ور و 
مطالعه دقیق دفترچه راهنمای ثبت نام در صورت 
 واجد ش��رایط بودن حداکثر تا ساعت 24 روز شنبه

 2 اس��فندماه نس��بت ب��ه ثب��ت ن��ام براس��اس 
دستورالعمل ها اقدام کنند. توکلی افزود: همچنین 
 مهلت ویرای��ش اطلاعات داوطلبان نیز تا س��اعت

 24 روز ش��نبه دوم اس��فندماه 93 پایان می پذیرد. 
مش��اور عالی س��ازمان س��نجش آموزش کش��ور 
ضمن بیان این که تم��ام ش��رایط و ضوابط آزمون 
سراس��ری 94 همانند  سال 93 اس��ت و تنها تاریخ 
برگ��زاری آزمون تغییر کرده اس��ت، عن��وان کرد: 
آزمون سراسری سال های گذش��ته در 3 روز برگزار 
می گردید اما آزمون س��ال 94 به دلیل فرا رس��یدن 
 م��اه مب��ارک رمض��ان در خردادم��اه و در روز های

 21 و 22 برگزار خواهد شد. 

رئیس شورای اسلامی شهر تهران هشدار داد

فعالیت معادن شن و ماسه منطقه 18، 
تهران را تبدیل به اهواز می کند

ش�هروند| رئیس شورای اس��لامی شهر تهران 
با تأکید ب��ر این که کارخانه ش��ن و ماس��ه منطقه 
18 باید 20 س��ال پیش فعالیتش متوقف می شد، 
 گفت: »فعالیت ای��ن مجموعه ته��ران را تبدیل به

 اهواز می کند.« 
به گزارش فارس، مهدی چمران رئیس ش��ورای 
شهر تهران در حاش��یه بازدید از پروژه های درحال 
اجرای منطقه 18 ته��ران، گفت: »فعالیت کارخانه 
ش��ن و ماس��ه این منطقه فضاهای خطرناکی را به 
وجود آورده، با این که کارخانه باید از 20 سال پیش 
فعالیتش به اتمام می رسید چرا که به عمق قرارداد 
خود در این کارخانه رسیده است.« چمران ادامه داد: 
»با این وجود این کارخانه همچنان به فعالیت های 
خود ادامه می دهد که این فعالیت ها علاوه بر هم زدن 
ژیودزی خاک، ریزگردهای بسیار خطرناکی را نیز به 
وجود آورده تا تهران شبیه اهواز نشده است باید این 
کارخانه تعطیل شود.«به گفته رئیس شورای شهر 
تهران، امروزه فعالی��ت این مجموعه فضای زندگی 
10 میلیون ش��هروند تهرانی را به خط��ر انداخته با 
این که ش��ن و ماس��ه این کارخانه قابل استفاده در 
ساختمان س��ازی نیس��ت چرا که در داخل بتوان 
س��ایش پیدا می کند. »ما انتظار داریم این کارخانه 
هرچه زودتر تعطیل شود که امیدواریم قوه قضائیه 

نیز در این زمینه اقدامات لازم را انجام بدهد.«

وزیر بهداشت :

 با کمک هلال احمر 
مشکل کمبود دارو حل می شود

شهروند| وزیر بهداشت می گوید: »تا پایان  سال 
با کمک جمعیت هلال احمر، مشکل کمبود برخی 
داروها در بازار رفع می شود و این قبیل داروها را در 

دسترس مردم قرار می دهیم.« 
حسن  هاشمی در توضیح بیشتر به کمبودهای 
دارویی اشاره می کند: »درباره کمبود برخی داروها 
در داروخانه ها، دچار تناقضی ش��دیم و آن این که 
واردات دارو زیر ذره بین اس��ت و این اعتقاد وجود 
دارد ک��ه واردات دارو باید کاه��ش یابد که ما هم 
قبول داری��م اما این کاهش نباید به قیمت کمبود 
در بازار باش��د.« به گفته او، اکنون اقلام داروهایی 
که ممکن است کمتر در دسترس مردم باشد زیر 
۵0 قلم است، اگرچه س��ازمان غذا و دارو آن را زیر 
30 قلم اعلام کرده اما همین تعداد هم قابل قبول 
نیس��ت. وزیر بهداش��ت در ادامه به دستاوردهای 
سفر اخیرش به عراق اشاره می کند.» بخش مهمی 
از مذاکرات در زمینه ایجاد دانشگاه های ایرانی در 
خاک عراق و آموزش دانش��جویان و دانش آموزان 
عراقی در حوزه پزش��کی در ایران بود و عراقی ها از 
این موضوع استقبال کردند. ثبت داروهای ایرانی 
در عراق و ساخت کارخانه هایی با منشأ ایرانی آغاز 
شده با این که در سفر اخیر نمایشگاهی که بیشتر 
به تجهیزات پزشکی و دارو اختصاص داشت برپا بود 
و نشان می داد عراق نیازمند استفاده از توان و دانش 

شرکت های دارویی ایرانی است.«
وزیر بهداش��ت درب��اره پرداختن ب��ه موضوع 
ریزگردها در سفر به عراق نیز می گوید: »تفاهمنامه 
میان ع��راق و ایران درباره ریزگردها امضا ش��د اما 
مشکل فقط عراق نیس��ت بلکه عربستان، کویت، 
یمن و بخشی از آفریقا نیز در ایجاد مشکل ریزگردها 
نقش دارند.« به گفته  هاشمی، با اولویت هایی که 
در عراق وج��ود دارد مانن��د اولویت های امنیتی، 
مشکلات غذا، دارو، برق و جاده، شاید اولویت شان 
مسأله ریزگردها نباشد: »اگرچه استان هایی مانند 
نجف و کربلا شروع به ایجاد پوشش گیاهی کرده اند 
اما ب��ه تدریج با واقع بینی و اس��تفاده از روش های 
علمی، همکاری منطقه ای و ب��ه لطف بارش های 

الهی این مشکل حل می شود.«

شهروند از وضع فروش تراکم در تهران گزارش می دهد

6 هزار  میلیارد تومان پروانه ساخت در دست مالکان
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ش�هروند| درحالی ک��ه رک��ود حاک��م برب��ازار 
مس��کن، فروش تراکم در تهران را کاه��ش داده اما 
ساخت وس��ازها در تهران ادامه دارد. اعضای شورای 
شهر تهران می گویند بسیاری از ساخت و سازهایی 
که این روزها در تهران شروع می شود با مجوزهایی 
است که س��ال ها پیش صادر شده است. سخنگوی 
کمیس��یون نظ��ارت و حقوقی ش��ورا می گوید که 
دست کم 6 هزار  میلیارد تومان مجوز ساخت به ارزش 
پول امروز در اختیار مالکان اس��ت که هنوز ساخته 

نشده است. 
این که در تهران چه مقدار تراکم فروخته ش��ده و 
می شود موضوعی است که همواره موردبحث است. 
آمارهایی از سوی ش��ورا و ش��هرداری تهران درباره 
فروش تراکم در پایتخت منتشر می ش��ود، اما روند 
ساخت و سازها، بلندمرتبه سازی و تجاری سازی در 
تهران با چنان سرعتی پیش می رود که کارشناسان 
ش��هری اغلب می گویند این آمارها واقعی نیس��ت 
و از آینده تهرانِ متراک��م با جمعیتی فزاینده و رو به 
افزای��ش اعلام نگرانی می کنند. دیروز هم حس��ین 
 هاشمی، استاندار تهران از افزایش شدید فروش تراکم 
در ته��ران انتقاد کرد و گفت که در س��ال های اخیر 

فروش تراکم در تهران شدت گرفته است.
 اس��تاندار ته��ران ب��ه ایس��نا گف��ت: »افزایش 
ساخت وسازها طی چند  سال اخیر به جهت کسب 
درآمدهای بیشتر صورت گرفته و روند فروش تراکم 
به شدت رو به صعود رفته اس��ت با این روند متراکم 
شدن تهران گاهی به این مشکل فکر می کنم که اگر 
سرعت باد در تهران دو کیلومتر در ساعت باشد این 
میزان باد چگونه می تواند از میان این ساختمان های 

بلند عبور کند و هوای شهر را تازه کند؟« 
لایحه بودجه  سال 94 ش��هرداری تهران درحال 
حاضر در دس��تور کار ش��ورای ش��هر تهران است. 
براس��اس آخرین اطلاعات اعضای شورا می گویند 
که در بودجه  س��ال آینده می��زان درآمدهای پایدار 
ش��هرداری تهران ب��ه 20 درصد افزای��ش یافته اما 
همچنان 80 درصد منبع درآمد شهرداری تهران از 

محل درآمدهای ناپایدار ازجمله فروش تراکم است. 
مطابق آنچ��ه در لایحه بودجه ش��هرداری تهران 
ارایه شده از حدود 17 هزار  میلیارد بودجه شهرداری 
تهران در  س��ال آین��ده، 7 هزار  میلی��ارد آن از محل 
فروش تراکم تأمین می شود به گفته »محمدمهدی 
تندگویان«، عضو کمیسیون شهرسازی و معماری 
ش��ورای ش��هر تهران در  س��ال 94 ه��م همچنان 
 بیش��تر بودجه ش��هرداری تهران از ف��روش تراکم 

حاصل می شود. 
او گفت: »البته ش��ورای شهر تهران موافق فروش 
تراکم و اخذ درآمد بیشتر از صدور پروانه ساخت وساز 
نبوده نیست ولی این روند یعنی اتکای شهرداری به 
درآمد ناش��ی از صدور پروانه س��اخت و به اصطلاح 
ف��روش تراکم مش��کلی اس��ت که باید ب��ه صورت 
تدریجی و پلکانی اصلاح شود. امسال سعی داشته ایم 
که درآمدهای شهرداری بیشتر به سمت درآمدهای 
پایدار س��وق پیدا کند.« به گفته تندگویان، یکی از 
دلایلی که باعث ش��ده همچنان ش��هرداری تهران 
وابسته به فروش درآمد ناشی از تراکم باشد این است 
که دولت تعهدات مالی اش را در قبال ش��هرداری به 
موقع انجام نمی ده��د و در چنین ش��رایطی راهی 
نمی ماند جز این ک��ه درآمد ب��رای اداره امور تهران 
 از محل صدور پروانه س��اخت و س��ایر منابع مشابه

 تأمین شود. 
درآمدزایی شهرداری تهران از محل فروش تراکم، 
بحث دیروز و امروز نیست. از اواخر دهه 60 زمانی که 
بحث خودمختاری شهرداری ها مطرح شد و همزمان 
ساخت وسازها به سبک جدید و بلندمرتبه سازی در 

تهران ب��ه راه افتاد، به تدریج فروش تراکم و کس��ب 
درآمد از محل صدور پروانه ساخت منبع اصلی درآمد 
شهرداری ها شد و در تهران هم فرآیند صدور پروانه 
ساخت بی توجه به معیارهایی مثل جمعیت پذیری 
تهران ادامه پیدا کرد. حالا اما نگرانی ها درباره خطر 
تراکم فروش��ی برای آینده تهران جدی تر از هر زمان 
دیگری شده اس��ت. این روزها آمار فروش تراکم در 
تهران به دلیل رکود بازار مسکن رو به کاهش گذاشته 
است. براساس اطلاعاتی که »شهروند« از کمیسیون 
برنامه و بودجه ش��ورا کسب کرده، در  س��ال 92 در 
تهران 4۵ میلیون مترمربع تراکم فروخته شده این 
آمار س��ال 93 در تهران حدود 2۵میلیون مترمربع 
تراکم به فروش رس��یده اس��ت. در لایح��ه بودجه 
شهرداری پیش بینی شده اس��ت که میزان فروش 
تراکم 1۵ میلیون مترمربع باشد که با توجه به افزایش 
قیمت تراکم در تهران میزان درآمد شهرداری از این 
محل کاهش نخواهد یافت اما اگر ش��هرداری تهران 
به برنامه ها و مصوبات ش��ورا پایبند باشد عملا باید 
میزان فروش تراکم کاهش پیدا کند. به رغم همه این 
برنامه ها اما در هر قس��متی از تهران ساخت وساز با 
سرعت پیش می رود و در چنین شرایطی این پرسش 
پیش می آید که چطور با وجود کاهش صدور پروانه 
ساخت در  س��ال جاری، آنچه به چشم دیده می شود 

افزایش ساخت وسازها در تهران است؟ 
»محس��ن پیرهادی«، س��خنگوی کمیس��یون 
شهرس��ازی و معماری ش��ورای ش��هر ته��ران این 
موض��وع را ناش��ی از مجوزهای��ی می دان��د که در 
سال های گذش��ته صادر ش��ده اما هنوز اجرا نشده 
اس��ت. پیرهادی دراین باره می گوید: »امسال میزان 
صدور پروانه س��اخت و به اصطلاح ش��ما تراکم در 
تهران ح��دود 60 درصد کاهش یافته اس��ت. البته 
این کاهش ربطی به سیاست های شهرداری تهران 

ندارد اگر به ش��هرداری باش��د که علاقه مند اس��ت 
تراکم بیشتر بفروشد چون درآمد بیشتری به دست 
می آورد آنچه میزان صدور پروانه ساخت را کم کرده 
رکود بازار مسکن است. مس��أله ای که الان در تهران 
وجود دارد این اس��ت که تعداد زیادی مجوز ساخت 
در تهران در سال های گذش��ته صادر شده اما هنوز 
ساخته نشده اس��ت، این مجوزها در اختیار مالکان 
اس��ت و ما وقتی درباره بحث تراکم و متراکم شدن 
تهران حرف می زنیم باید به این نکته هم توجه کنیم 
که در تهران دس��ت کم حدود 6 هزار  میلیارد تومان 
مجوز ساخته نشده در دست مالکان است که البته این 
 آمار را ما تخمین می زنیم و ممکن است بیشتر از این 

هم باشد.« 
به گفته این عضو ش��ورای شهر تهران، »مدیریت 
شهری در تهران در دو دهه گذشته در زمینه فروش 
تراکم درس��ت عمل نکرده و اساس��ا رویکرد کسب 
درآمد در ش��هرداری تهران ایراد داش��ته است.« او 
گفت: »م��ا در تهران ب��رای تولید ث��روت در تهران 
برنامه ای نداش��تیم. همین امروز از کل 6۵ هزار نفر 
نیروی ش��هرداری تهران تنه��ا ۵ نف��ر در ارتباط با 
درآمد پای��دار و وصول و طراح��ی آن کار می کنند 
و در همه ادوار همین طور بوده اس��ت. از سوی دیگر 
شهرداری های مناطق تحت فشار هستند که تولید 
درآمد داشته باشند اما گروهی که بتواند مهندسی 
کند و درآمد پایدار کسب کند ضعیف است و حمایت 
نمی شود و این ایراد هم به شورا شهر و هم به شهردار 

تهران وارد است.« 
او از درآمد سنگین شهرداری ها از محل اخذ جرایم 
در کمیسیون ماده 100 هم انتقاد کرد و گفت: »یکی 
از مشکلاتی که ما امروز در تهران داریم این است که 
بالای 70 درصد ساخت وس��ازها طب��ق مجوز انجام 
نمی شود یعنی مالک ساختمان مجوز می گیرد اما 

طبق مجوزش نمی س��ازد و بعد می رود کمیسیون 
ماده 100 و جریمه می ش��ود و این روندی است که 
اگرچه درآمدزاس��ت برای شهرداری ها اما شهر را در 
آینده دچار مش��کل می کند و ما با این روند در شورا 

موافق  نیستیم.« 
ای��ن عض��و ش��ورا از فع��ال نب��ودن س��ازمان 
سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی کسب درآمد 
انتقاد ک��رد و گفت: »یکی از دلایلی که ش��هرداری 
همچنان به کس��ب درآمد از طریق ف��روش تراکم 
وابسته است این اس��ت که این سازمان موفق عمل 
نکرده اس��ت و درحال حاضر یک��ی از ضعیف ترین 
قسمت ها در مناطق همین قسمت است درحالی که 

باید از همه قسمت ها فعال تر و پویا تر باشد.« 
از س��وی دیگر آن ط��ور که پیره��ادی می گوید، 
مجموعه مدیریت ش��هری در تهران به دلیل اتکای 
به درآم��د پروانه س��اخت عملا خ��ود را از مذاکره و 
ارتباط گیری با دولت و مجلس بی نیاز دیده و تهران 
نتوانس��ته برای پروژه های بزرگ ش��هری از دولت و 
مجلس اعتبار بگیرند. او ادامه داد: »نتیجه این روند 
این ش��ده که مجلس و دولت درخصوص مصوبات 
خوب و گره گشا برای درآمدهای پایدار شهرداری ها 

کم کار، بي اعتماد و بي انگیزه هستند.«
 به گفته سخنگوی کمیس��یون حقوقی و نظارت 
ش��ورا جدا از تراکم کاربری های مس��کونی یکی از 
مس��ائل نگران کننده در تهران مجوز هایی است که 
برای ساخت مراکز تجاری عظیم صادر شده است و 

آمار بالایی دارد. 
فروش آینده به قیمت امروز

به گفته غلامرضا انصاری، عضو کمیسیون برنامه 
و بودجه ش��ورای ش��هر تهران درآمدزایی با اتکاي 
به ف��روش تراکم ضربه هولناکی به آینده این ش��هر 
می زن��د. او با تأکید بر این که کس��ب درآمد از محل 
تراکم فروش��ی س��هل ترین راه برای ایجاد درآمد در 
ش��هرداری ها بوده اس��ت، گفت: از دهه 70 فروش 
تراکم ش��کل گرفت و در 10 سال گذشته به صورت 
هولناک رو به افزایش بوده است. این فرآیند نه فقط 
زندگی امروز مردم را تحت تأثی��ر قرار می دهد بلکه 
خیانتی در حق آیندگان اس��ت چون شما شهر را به 
قیمت امروز می فروشید اما برای مثال فردی 10 سال 
بعد تصمیم می گیرد آن را بسازد و بعد آن زمان شما 
باید به قیمت 10 سال بعد به آن خدمات بدهید و این 
ظلم به آیندگان است.« به گفته انصاری وقتی منابع 
درآمدی در شهرها ناپایدار است و اعتبارات کلان در 
اختیار مدیریت شهری است، بس��یاری از پروژه ها با 

قیمت های سنگین و چند برابر انجام شده است.
تمرکز نقدینگی در حوزه مس��کن و ساخت وساز 
انتقاد دیگری است که انصاری به بحث تراکم فروشی 
در تهران وارد می کند و می گوید: »اقتصاد را در همه 
کشورها متعادل می کنند و منابع مالی را در پروژه ها 
و حوزه های مختل��ف توزیع می کنند ام��ا در ایران 
بخش عمده نقدینگی هم به حوزه مس��کن می آید 
 و ای��ن بخش صنع��ت و تولی��د را تحت تأثیر منفی 

قرار می دهد.« 
آن طور که این عضو شورای شهر تهران می گوید، 
در  س��ال94 همچنان 80 درصد درآمد ش��هرداری 
تهران از منبع درآمدهای ناپایدار است. با همه اینها به 
گفته او می توان با شفاف سازی درآمدها و نظارت های 
بیشتر شرایط را به سمتی پیش برد که در هر  سال از 
سهم درآمدهای ناپایدار کاسته شود. او تأکید کرد که 
در بودجه  سال 94شهرداری سهم درآمدهای پایدار 
افزایش 10 درصدی نسبت به سال 92 نشان می دهد 
و بخشی از این موضوع ناش��ی از افزایش نظارت ها و 
شفاف شدن روند هاست که بخش��ی از آن با نظارت 

شورا ممکن شده است.

روی میز خبر

  70 درصد ساخت و سازهای تهران طبق پروانه ساخت انجام نمی شود

روي خط خبر

فلافل و سمبوسه، خیارشور و انواع 
پیراشکی؛ ممنوع

فارس| لیست مواد غذایی غیرمجاز که عرضه آنها 
در بوفه مدارس ممنوع اس��ت، اعلام شد.  با توجه به 
واگذاری نظارت بر امور اجرایی و مدیریت بوفه های 
مدارس در س��طح کشور به س��ازمان دانش آموزی، 
لیس��ت مواد غذایی غیرمجاز در بوفه های مدارس 

براساس پایگاه تغذیه سالم اعلام شد. 
بر این اس��اس عرضه »فرآورده های غلات حجیم 
ش��ده با هر نام تج��اری و انواع چیپس ه��ا«، »انواع 
یخم��ک«، »نوش��ابه های گازدار و ماءالش��عیر«، 
»دوغ گازدار«، »آدامس ه��ای ح��اوی مواد قندی« 
و »سوس��یس، کالب��اس و تم��ام فرآورده هایی که 
در آنها سوس��یس و کالباس وج��ود دارد« در بوفه 
مدارس ممنوع است. همچنین »انواع همبرگرهای 
بدون بس��ته بندی و فاقد مجوزهای بهداش��تی«، 
»انواع س��الاد الوی��ه«، »انواع لواش��ک و آلو و آلوچه 
فاقد شرایط بهداشتی«، »آبنبات هایی که به سطح 
دندان می چسبند«، »انواع آب میوه هایی که دارای 
قند افزوده هس��تند«، »فلافل و سمبوسه«، »انواع 
اشترودل«، »بستنی یخی«، »پاستیل«، »خیارشور 
و انواع سس ها« و عرضه و فروش »انواع پیراشکی و 

دونات« در بوفه مدارس غیرمجاز و ممنوع است. 

مدیرعامل شرکت بهره برداری مترو تهران خبر داد

فعالیت شبانه روزی مترو در شب جمعه 
آخر سال

ایسنا| مدیرعامل شرکت بهره برداری مترو تهران 
از فعالیت شبانه روزی مترو در شب جمعه آخر  سال 
خب��ر داد. او گفت: »کاهش هدوی مت��رو با افزایش 
تعداد قطارها و جابه جایی در خطوط انجام می شود 
و به هی��چ عنوان با  توقف نک��ردن قطارها در برخی 

ایستگاه ها زمان هدوی را کاهش نمی دهیم.« 
محسن نایبی درخصوص تمهیدات مترو تهران 
برای ایام پایانی  س��ال گف��ت: »اس��تقبال از بهار و 
طرح های ویژه این ایام در مترو تهران خیلی زودتر از 
دستگاه های خدمت رسان دیگر آغاز می شود. با توجه 
به نیاز شهروندان تهرانی در اس��تفاده از مترو برای 
خرید آخر سال برخی تمهیدات و تسهیلات را برای 

این ایام در جهت رفاه شهروندان در نظر گرفته ایم.« 
او ادامه داد: »عده ای از مردم تهران در طول  س��ال 
کمتر مسافر مترو هس��تند؛ اما در ایام پایانی  سال از 
مترو استفاده می کنند بر همین اساس میزان مسافر 
در ایام پایانی  س��ال به طور قابل ملاحظه ای افزایش 
پیدا می کند، به وی��ژه در خطوط منتهی ب��ه بازار و 
مراکز خرید که همه همکاران در شرکت بهره برداری 
مترو تهران همه توان خود را گذاش��ته اند تا در این 
ایام خدمات و تسهیلات مناسبی به شهروندان ارایه 
ش��ود.«  نایبی گفت: »پنجش��نبه آخر  سال و یک 
پنجشنبه قبل از آن ساعت کاری مترو در خط یک 
تا س��اعت 24 افزایش می یابد و همکاران ما بیش از 
گذشته در ایستگاه ها و سکوها آماده خدمت رسانی به 

مسافران خواهند بود.« 
مدیرعامل ش��رکت بهره برداری مت��رو تهران از 
استقرار تیم های امدادی در ایستگاه ها در ایام پایانی 
 س��ال خبر داد: »این تیم ها در ایس��تگاه ها مستقر 
می شوند تا برای رفع عیب های احتمالی در ایستگاه ها 

آمادگی لازم را داشته باشیم.« 

واکسینه شدن 200 قلاده سگ در  درکه 
مه�ر| مدیرعامل ش��رکت س��اماندهی صنایع 
 و مش��اغل ش��هرداری ته��ران از واکسیناس��یون

 200 قلاده سگ در منطقه کوهستانی درکه و نصب 
قلاده های مجهز به سیستم GPS روی این سگ ها 

خبر داد.
رضا قدیمی در حاش��یه اجرای طرح مش��ترک 
واکسیناس��یون و درم��ان س��گ های مح��دوده 
کوهس��تان که در منطقه درکه انجام ش��د، با بیان 
این که ادامه این طرح در دربند و سایر کوهپایه های 
شهر تهران و رود دره ها ادامه خواهد یافت، گفت:  فاز 
اول این طرح در کوهستان درکه تا پلنگچال انجام 
شد و در طول یک هفته 200قلاده سگ زنده گیری 
و بعد از این زمان کارهای درمان��ی و قلاده خوردن 
سگ ها و بازگشت دوباره آنها به طبیعت و رهاسازی 
انجام ش��د. او با اش��اره به این که یکی از مهم ترین 
شاخص های طرح واکسیناسیون و درمان سگ ها 
در مح��دوده کوهس��تان نصب قلاده ه��ای مجهز 
به سیستم بر گردن GPS آنهاس��ت، افزود:  بر این 
اس��اس، س��گ هایی که در دوره های بعدی نیاز به 
درمان تکمیلی داشته باش��ند به راحتی شناسایی 
شده و به کلینیک های دامپزشکی داخل شهر ارجاع 
می ش��وند.قدیمی درباره این که اگر بتوانیم غذای 
س��گ ها را در زیس��تگاه های طبیعی فراهم کنیم 
دیگر در فصل سرما و یخبندان شاهد حضور آنها در 
سطح شهر نخواهیم بود و مجبور به اجرای عملیات 
زنده گیری س��گ ها در داخل شهر نیستیم، یاد آور 
شد: براساس این رویکرد، در نظر داریم تا در سراسر 
اسفندماه بحث آوردن غذای سگ ها به زیستگاه های 
طبیعی را پیگیری کنیم. البته، این طرح توسط مردم 
و با حمایت و آموزش س��من ها در کنار ش��هرداری 
انجام می شود. مدیرعامل شرکت ساماندهی صنایع و 
مشاغل شهرداری تهران از اجرای فاز بعدی این طرح 

در هفته آینده در دربند خبر داد. 
او درباره نشان قلاده زرد برای سگ ها و شناسایی 
آنها توس��ط مردم گفت:  این رنگ طرحی مشترک 
از س��وی ما و NGO ه��ای مرتبط ب��ود که نصب 
GPS به قلاده ها، قابلیت اس��تفاده برای دوره های 
بعدی و کنترل جمعیت و س��ایر کاره��ای درمانی 
 را نی��ز در پ��ی خواهد داش��ت. همچنی��ن حضور

 20 دامپزشک از س��من ها به صورت رایگان در این 
طرح از شاخص های دیگر بوده که این دامپزشکان 
اعلام آمادگی برای درمان های بعدی را نیز داشته اند.

  استاندار تهران: فروش تراکم در تهران افزایش یافته است و نمی توان نظارتی بر 
قیمت مسکن داشت

  محس�ن پیرهادی: افزایش ساخت وس��ازها، ناش��ی از مجوزهایی اس��ت که در 
سال های گذشته صادر شده اما هنوز اجرا نشده است

  محمدمهدی تندگویان: یکی از دلایلی که باعث شده همچنان شهرداری تهران 
وابسته به فروش درآمد ناشی از تراکم باشد این است که دولت تعهدات مالی اش را در 

قبال شهرداری به موقع انجام نمی دهد
  غلامرضا انصاری: تراکم فروش��ی یعنی ش��هر را به قیمت امروز بفروش��ید اما به 

قیمت 10 سال بعد به آن خدمات بدهید

خبر

شهروند| مدیرکل پیش بینی و هشدار سازمان 
هواشناسی کشور آخرین پیش بینی ها از وضع آب 

و هوای کشور را تشریح کرد.
مهندس احد وظیفه به ایس��نا گفت: براساس 
نقشه های پیش یابی هواشناس��ی در روز جمعه 
به جز مناطقی از جنوب ش��رق در سایر استان ها 
بارش باران و در مناطق سردس��یر و کوهستانی 

بارش برف را خواهیم داشت.
او با بیان این که از شنبه 2 اس��فند به تدریج از 
مقدار بارش ه��ا در نواحی مرک��زی و نیمه غربی 
کاسته می ش��ود، گفت: یکش��نبه 3 اسفند این 
بارندگی ها مناطقی واقع در جنوب شرق کشور را 

دربر می گیرد.
وظیفه با بیان این که بیشترین شدت بارش در 
روزهای شنبه و یکش��نبه برای نیمه شرقی و نوار 
شمالی کشور پیش بینی شده است، خاطرنشان 
ک��رد: پیش بینی  می ش��ود این بارش ه��ا در روز 
دوشنبه در شمال شرق و سواحل شرقی خزر ادامه 

پیدا کند.

مدی��رکل پیش بین��ی و هش��دار س��ازمان 
هواشناسی کشور با بیان این که طی سه روز آینده 
دریای خزر مواج و طوفان��ی خواهد بود، ادامه داد: 
از امروز نیمه ش��رقی خلیج فارس، دریای عمان و 
از روزهای شنبه و یکش��نبه خلیج فارس، دریای 
عمان و تنگه هرمز و در روز دوشنبه خلیج فارس 

مواج خواهد بود.
او اضافه کرد: برای مناطق شرقی کشور طی روز 
شنبه به سبب وزش باد شدید بروز گرد و خاک در 

برخی نقاط دور از انتظار نخواهد بود.
وظیفه درباره وض��ع آب و ه��وای پایتخت در 
 روز ش��نبه نیز گفت: دوم اس��فند آسمان تهران 
نیم��ه اب��ری و در بعض��ی از س��اعات هم��راه 
ب��ا ب��ارش پراکن��ده، گاه��ی وزش ب��اد و ب��ه 
تدری��ج کاه��ش اب��ر پیش بینی ش��ده اس��ت 
 و بیش��ینه و کمین��ه دم��ا نی��ز در روز ش��نبه

 8 درجه بالای صفر و صفر خواهد بود.
مدی��رکل پیش بین��ی و هش��دار س��ازمان 
هواشناس��ی کش��ور همچنین اعلام کرد که در 
روز ش��نبه حداقل دمای 14 استان کشور به زیر 
صفر خواهد رفت که از این میان زنجان و اردبیل 
به ترتیب ب��ا حداقل دمای منف��ی 9 و منفی 8ر 
درجه س��انتیگراد سردترین اس��تان های کشور 
خواهند بود. او ادامه داد: اس��تان های هرمزگان، 
سیستان وبلوچس��تان و بوش��هر نیز با حداکثر 
دمای 28، 2۵ و 21 درجه س��انتیگراد گرم ترین 

استان های کشور در روز شنبه خواهند بود.

 مدیرکل پیش بینی و هشدار سازمان هواشناسی کشور

دمای 14 استان کشور زیر صفر می شود

خبر

ش�هروند| »هنوز افرادی ب��ه دلایل مختلف 
ازجمله سودجویی از فاضلاب برای آبیاری مزارع 
استفاده می کنند.« این اظهارات صریح مدیرکل 
دفتر سلامت محیط و کار وزارت بهداشت است. 
خسرو صادق نیت که به تازگی این مسئولیت را در 
وزارت بهداش��ت به عهده گرفته، برای دومین بار، 
در دو هفته گذش��ته، به صورت مستقیم درباره 

آلودگی ها صحبت می کند. 
نخستین بار هفدهم بهمن ماه بود زمانی که از 
احتمال آلودگی آب برخی مناطق جنوبی تهران 
خب��ر داد و دومین ب��ار نیز روز گذش��ته زمانیکه 
 گفت مزارع حاش��یه تهران هنوز ب��ا آب فاضلاب

 آبیاری می شوند. 
موضوعی که مس��ئول س��ابق دفتر س��لامت 
محیط وکار این وزارتخانه، به شدت آن را تکذیب 
می ک��رد. صادق نیت ح��الا به ایس��نا می گوید: 
»دانش��گاه های علوم پزشکی کش��ور که در این 
زمینه متولی هستند و به عنوان سیستم کنترلی 
و نظارتی وزارت بهداشت عمل می کنند، نسبت به 
این موضوع پیگیر هستند و تخلفاتی را که در این 

زمینه رخ می دهد، پیگیری می کنند.«
 او با بیان این که آبیاری م��زارع با آب فاضلاب، 
در برخی مناطق ازجمله حاش��یه ته��ران دیده 
می شود، تأکید کرد که دانشگاه های علوم پزشکی 
 پیگیر این مسأله هستند و با افراد متخلف برخورد

 قانونی می کنند.
 با این همه او معتقد اس��ت که: »آمار این گونه 

تخلفات محدود است، اما درحال حاضر مراکزی 
که این اتفاق در آنها رخ داده و کشاورزانی که این 
تخلفات را انجام دادند و از سیر قانون خارج شدند 
به مراجع قضایی معرفی شده و طبق قانون با آنها 

برخورد شده است.«
این مسئول در وزارت بهداشت، بر اطلاع رسانی 
مردم در زمینه شناس��ایی این تخلف��ات تأکید 
می کند. »اطلاع رس��انی مردم در م��ورد آبیاری 
مزارع با فاضلاب می تواند کمک بزرگی به وزارت 
بهداشت باشد. به هرحال کسانی هستند که دور 
از چش��م ماموران ما از این موضوع سوءاس��تفاده 
ک��رده و مرتکب چنین تخلفاتی ش��وند و به رغم 
این که برخی متخلفان به وسیله حوزه نظارتی ما 
شناس��ایی و با آنها برخورد می شود، ممکن است 

برخی متخلفان شناسایی نشوند.«
 او از مردم می خواهد تا از طریق سامانه1490به 
وزارت بهداش��ت کم��ک ک��رده ت��ا بت��وان در 
 زمین��ه شناس��ایی و برخ��ورد ب��ا متخلف��ان

 اقدام کرد.

مدیرکل دفتر سلامت محیط و کار وزارت بهداشت: 

مزارع حاشیه تهران همچنان با فاضلاب آبیاری می شوند

سنا
: ای

س
عک

  


